
J E G Y Z Õ K Ö N Y V 

 

 

Készült: Szuhakálló Községi Önkormányzat Képviselõ-testületének 2010. augusztus 10-

én 16:15 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyílt ülésérõl. 

 

Az ülés helye:  Polgármesteri Hivatal tanácsterme 

                       Szuhakálló, Kossuth u.7. 

 

Jelen vannak:   6 képviselõ-testületi tag: 

 

Tinyó  Ottó     polgármester 

Dudás Józsefné  képviselõ 

Csorba  Tibor   képviselõ 

Bukovenszki  Józsefné    képviselõ 

Dr. Proczner Vilmos   képviselõ 

Harangozó Anna   képviselõ 

 

Távol maradt: 

 

Suga  László             alpolgármester 

Mertusné Varga Katalin  képviselõ 

 

Tanácskozási joggal jelenlévõ meghívottak: 

  

- az ülés egész tartamára: 

  

Dr. Herczeg    Tibor  jegyzõ, címzetes fõjegyzõ 

 

 

-  jegyzõkönyvvezetõ: 

  

 Pollákné Nagy Beáta ügykezelõ 

 

 

 

Tinyó Ottó polgármester köszöntötte a képviselõ-testület tagjait, a tanácskozási 

joggal megjelenteket. 

Megállapította, hogy a képviselõ-testület 6 tagja jelen van, a képviselõ-testület ülése 

határozatképes.  

Elmondta, hogy a rendkívül testületi ülés összehívására, az önkormányzat likviditási 

problémái, a helyi választási bizottság megválasztása, illetve az Idõsek Estjének 

megrendezése kérdése miatt került sor. Javasolta, hogy a testület az ülésen ezekkel a 

kérdésekkel foglalkozzon fõnapirendként. 

A képviselõ-testület az ülés napirendjét egyhangú (6 igen) szavazattal az alábbiak 

szerint határozta meg. 
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N A P I R E N D  :  

 

 

Npr. Napirend tárgya Elõterjesztõ Elõterjesztés 

módja 

Dr. Herczeg Tibor 
1. 

A Helyi Választási Bizottság tagjainak 

megválasztása � zárt ülés. jegyzõ szóban 

Tinyó Ottó 

2. 
Javaslat a feladattal nem terhelt elkülönített 

számlán kezelt forrás mûködési célú 

felhasználására. 

polgármester szóban 

3. Idõsek Estjének megrendezése. 
Tinyó Ottó 

polgármester 
szóban 

 

 

 

I. N A P I R E N D 

 

Tárgy: A Helyi Választási Bizottság tagjainak megválasztása � zárt ülés. 

Elõadó:   Dr. Herczeg Tibor 
            jegyzõ 

 

 

A képviselõ-testület a napirendet az Ötv. 12.§ (4) bek. a.) pontja alapján zárt ülésen 

tárgyalta. 

 

II. N A P I R E N D 

 

Tárgy: Javaslat a feladattal nem terhelt elkülönített számlán kezelt forrás 

mûködési célú felhasználására. 

Elõadó:    Tinyó Ottó  
    polgármester 

 

 

Tinyó Ottó polgármester tájékozatta a képviselõ-testületet az önkormányzat 

gazdálkodásában bekövetkezett nehézségekrõl. Elmondta, hogy a 7 M Ft-os 

folyószámlahitel mellett, 2.5 M Ft munkabérhitelt kellett felvennie az 

önkormányzatnak, s így is 4.5 M Ft kifizetetlen számlával rendelkezik. A 

mûködésképtelen önkormányzatok támogatásának I. fordulójában � forrás 

hiányában � az önkormányzat nem kapott támogatást. Az árvízi védekezés 

költségeinek megtérítésére benyújtott 2 db vis maior pályázatra a mai napig még 

támogatás nem érkezett, pedig a pályázatokat befogadták. Az óvoda alagsorában 

bekövetkezett káresemény miatti helyreállításhoz, a biztosító társaságtól a 

megállapított összeg sem érkezett meg az önkormányzat számlájára. 

Elmondta, hogy a nyár folyamán számos olyan munkálat megvalósult, melyek ugyan 

a költségvetésben tervezve voltak, de forrás oldalról, a finanszírozásuk nem volt 

biztosítva, figyelemmel a költségvetés tervezett hiányára. Minderre tekintettel 
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kezdeményezte, a testületi döntés alapján elkülönített számlán kezelt � a 

tagintézmények 2008. évi mûködésébõl keletkezett megtakarítás még meglévõ 

részének � felszabadítását, mûködési célú felhasználását, a kifizetetlen számlák 

rendezhetõsége érdekében. 

A képviselõ-testület egyezség, javaslat híján tulajdonképpen nem tudott dönteni 

ennek a keretnek a felhasználásáról, s a hátralévõ 2 hónapra tekintettel már 

valószínûleg nem is fog. Ugyanakkor az önkormányzat gazdálkodásában, komoly, 

mindennapos nehézségekkel kell szembenézni. 

Elmondta, hogy a címzetes fõjegyzõi címet kapott Dr. Herczeg Tibor jegyzõ részére, 

az idén a központi költségvetés nem biztosítja az eddig adott címadományozási 

juttatást. Azt az önkormányzat hatáskörébe utalja a Ktv., rendeletalkotási 

lehetõségként. 

Elmondta, hogy véleménye szerint, a rendeletalkotással az önkormányzati ciklus 

hátralévõ rövid ideje miatt, már nincs ideje foglalkozni a képviselõ-testületnek, 

azonban mindenképpen szeretné, ha a jegyzõ legmagasabb szintû szakmai 

elismeréséhez, anyagi javadalmazás társulna az önkormányzat részérõl is. Egyéb 

munkáltatói jogkörében eljárva, a jegyzõ magas színvonalú munkavégzését, 1 havi 

illetményének megfelelõ jutalommal kívánja elismerni, ehhez azonban az szükséges, 

hogy a forrást a képviselõ-testület a költségvetésében biztosítsa. 

Csora Tibor képviselõ hozzászólásában elmondta, hogy támogatja az 

elkülönített számlán kezelt összeg felszabadítását és mûködési célú felhasználását 

támogatja, csakúgy, mint a jegyzõ jutalmazásához a költségvetési elõirányzat 

biztosítását. Kérdezte, hogy a vis maior támogatás folyósítása biztos-e. 

Tinyó Ottó polgármester tájékoztatta, hogy mindkét pályázatot befogadták. Az 

bizonyos, hogy a pályázati feltételek értelmében a szivattyúk beszerzését nem 

támogatják illetve kétséges, a kifizetett gyorssegélyek megtérítése is. Az azonban 

nem ismert, hogy mikor és milyen formában utalják a támogatást. 

Harangozó Anna képviselõ elmondta, hogy nehéz szívvel, de egyetért az 

elkülönített összeg felhasználásával. Arról az elmúlt hónapok alatt nem sikerült 

dönteni; ezt a kérdést most már egyszer és mindenkorra le kell zárni, s arra fordítani 

ezt a pénz amire a legnagyobb szükség van. 

Elmondta, hogy nagyon örül a jegyzõ elismerésének. Szerinte mindenki büszke lehet 

arra, hogy egy olyan kis község, mint Szuhakálló, ilyen magas rangú kitüntetést tudott 

kivívni és nyújtani a jegyzõ részére. A jegyzõ jutalmazásához a költségvetési 

elõirányzat biztosítását javasolta.  

Elmondta, hogy az árvízi védekezés kapcsán, amikor a szivattyúk vásárlásáról illetve 

a segélyezésrõl döntöttek, nyilvánvaló volt � s erre a jegyzõ is felhívta a figyelmet � 

hogy ezen költségek megtérülése nem várható. 

Bukovenszki Józsefné képviselõ  véleménye szerint is fel kell szabadítani a 2.5 M Ft-ot. 

Elmondta, hogy az összeg elkülönítésénél az a cél vezérelte õket, hogy abból, olyan 

fejlesztés valósuljon meg, amely a település széles rétegét, a lakosságot érinti. 

Elmondta, hogy sokallja a 4 M Ft körüli kifizetetlen számlát, kérdezte, hogy ez mibõl 

tevõdik össze. 

A jegyzõ jutalmazásával egyetértett, elmondta, hogy az lenne jó, ha nem csak egy 

havi, hanem több bért is tudnának adni. 
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Elmondta, hogy jó lenne,ha a vis maior támogatás és a biztosító kártérítése is minél 

elõbb megérkezne, hiszen akkor más feltételekkel lehetne gazdálkodni. 

Tinyó Ottó polgármester tájékoztatta a testületet a kifizetetlen számlák jellegérõl. 

Elmondta, hogy azok túlnyomó többsége a rendes mûködéshez kapcsolódó, közmû- 

illetve egyéb költség számlák. Ugyanakkor jelentõs kiadási tétel az óvodánál illetve 

az iskolánál megvalósított felújítások, beruházások anyagköltsége.  

Dr. Herczeg Tibor jegyzõ elmondta, hogy az önkormányzat gazdálkodásában, az 

elmúlt évek alatt, mindig augusztus illetve december hónapokra jelentkezett egy-

egy mélypont. Ezen elõbb az ÖNHIKI-s, utóbb a mûködésképtelen pályázatokkal 

sikerült túljutni, illetve a szeptemberi adóbevételekkel. Sajnos a mûködésképtelen 

önkormányzatok támogatásával nem lehet a hónap során számolni � bár az elsõ 

bírálati körben, nagyon csekély összegû támogatásokat kaptak az önkormányzatok 

� illetve, a helyi adó bevételeknél sem várható jelentõs teljesülés. A gazdasági válság 

hatásai már az elsõ félévi adó befizetéséknél is kitûntek lakossági oldalról. Az iparûzési 

adó bevallás május 31-ig volt határidõs. A bevallásokból nyilvánvalóvá vált, hogy a 

legtöbb adóalany a túlfizette az adónemet, s vagy visszakéri a túlfizetés összegét 

vagy nem várható részükrõl a második félévben jelentõsebb befizetés. Emellett a 

2009. évi adóerõképessége az önkormányzatnak az Ormosszén Kft. bejelentkezése és 

adófeltöltése miatt megnövekedett, mely miatt mintegy 600 E Ft visszafizetési 

kötelezettség keletkezett az államháztartás irányába. 

Elmondta, hogy az önkormányzat havi nettó finanszírozása 1.9 M Ft, mely a 

munkabérek kifizetésére is csak szûkösen elég. A szociális ellátások, a közcélú 

foglalkoztatások állami támogatását már ki kell egészítenie az önkormányzatnak. A 

havi kb. 3 M Ft-os mûködési költségekre, egyedül a saját bevételek jelenthetnek 

fedezetet, melyek nem elégségesek. 

Dr. Porczner Vilmos képviselõ hozzászólásában elmondta, hogy egyáltalán nem 

ért egyet az elkülönített számlán kezelt összeg mûködési célú felszabadításával. Azt 

sem tartja helyesnek, hogy ilyen fajsúlyos kérdésben, rendkívüli ülésen, megfelelõ 

írásbeli elõkészítés nélkül hozzanak döntést. Elmondta, hogy jó lett volna, ha 

bemutatásra kerül, hogy melyek azok a kiadások, számlák amelyek kifizetésére kéri a 

polgármester az összeg felszabadítását, az kimutatással alátámasztásra kerül. 

Elmondta, hogy mivel a napirendhez kívánja magát tartani, nem akarja bõvebben 

kifejteni az indokait. Majd a 26-i ülésen elfogja mondani sok mindenrõl a véleményét. 

Gratulált a jegyzõ címadományozásához. Elmondta, hogy õ nem tudott róla, hogy 

ahhoz az évben már nem jár a központi költségvetéstõl juttatás. Egyetértett azzal, 

hogy a jegyzõ jutalmazásához biztosítson a képviselõ-testület fedezetet, de ne 

egyhavi bérének megfelelõ összeget. Az egyhavi jutalom arra nem elég, hogy a 

kötelezõ protokollt a jegyzõ megcsinálja. 2 vagy 3 havi fizetésének megfelelõ 

összeget biztosítson fedezetként a képviselõ-testület. Erre a célra egyetért az 

elkülönített keretbõl történõ felhasználással, de nem egyéb mûködésre. 

Dudás Józsefné képviselõ hozzászólása során elmondta, hogy õ már többször 

kifejtette arról a véleményét, hogy nem helyes az, hogy egyrészrõl mûködési hitelek 

kamatait fizeti az önkormányzat, másrészrõl meg elkülönített, fel nem használt pénze 

van. Javasolta a keret felhasználását mûködési célra. 

A jegyzõ jutalmazásához javasolta költségvetési fedezet biztosítását. 

Dr. Porczner Vilmos képviselõ kérdezte, hogy a vis maior támogatás leutalását 

követõen, az az összeg bekerül-e a költségvetésbe, vagy az elkülönített számlára 
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kerül vissza, hiszen onnan lett felszabadítva, megelõlegezve a védekezési 

költségekhez. Elviekben oda is kellene visszakerülnie. 

Dr. Herczeg Tibor jegyzõ elmondta, hogy elviekben újra lehetne ezt az összeget 

elkülönítetten kezelni, de figyelemmel kell lenni az önkormányzat épp aktuális 

gazdálkodási helyzetére is. Elmondta, hogy a tárgyban született kormányhatározat 

szerint, az elismert költségek 50%-át utalják elõlegként. A fennmaradó 50%-ról 

egyenlõre semmilyen információ nincs. Tehát Szuhakálló esetében 800 E Ft � 1 M Ft 

összeg várható, elõlegként. 

A képviselõ-testület az elkülönített számlán kezelt összeg felszabadításával, mûködési 

célú felhasználásával 5 igen szavazattal 1 ellenszavazat mellett egyetértett, s az 

alábbi határozatot hozta: 

 

5 8 /2 0 1 0 . ( V I I I . 1 0 . )  s zá mú K é p v i se lõ - t e s t ü l e t i  ha t á ro za t  

Tárgy: Javaslat a feladattal nem terhelt elkülönített számlán kezelt 

forrás mûködési célú felhasználására. 

Szuhakálló községi Önkormányzat képviselõ-testülete, a feladattal 

nem terhelt elkülönített számlán kezelt forrást felszabadítja, s 

mûködési célú elõirányzatként történõ felhasználásához hozzájárul. 

Felelõs: polgármester 

Határidõ: azonnal, értelemszerûen 

 

 

Tinyó Ottó polgármester elmondta, hogy õ is 2-3 havi illetménynek megfelelõ 

jutalomra gondolt, a jegyzõ részére. 

Bukovenszki Józsefné képviselõ  véleménye szerint a 2 havi jutalom, a felszabadított 

keret terhére kifizethetõ. 

Dr. Porczner Vilmos képviselõ elmondta, hogy ha valóban büszke a 

címadományozásra a testület, akkor 1 havi illetménynek megfelelõ javadalmazással 

nem lehet azt lealacsonyítani. Legalább a jegyzõ 2 havi bérének megfelelõ 

elõirányzat biztosítását javasolta. 

A képviselõ-testület a tárgyban egyhangú (6 igen) szavazattal az alábbi határozatot 

hozta: 

 

59/2010 . ( V I I I . 10 . )  s z .  Képv i se lõ - t es tü le t i  Ha tá roza t :  

Tárgy: Jutalmazáshoz költségvetési fedezet, elõirányzat biztosítása. 

Szuhakálló községi önkormányzat képviselõ-testülete, 2010. évi 

költségvetése terhére, az önkormányzati igazgatás szakfeladat 

személyi juttatásinak elõirányzatán 704 E Ft+járulékai összeget biztosít, 

jutalmazásához. 

Felelõs: polgármester 

Határidõ: értelemszerûen. 
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III. N A P I R E N D 

 

Tárgy: Idõsek Estjének megrendezése. 

Elõadó:    Tinyó Ottó  
    polgármester 

 

 

Tinyó Ottó polgármester felhívta a képviselõk figyelmét, hogyha a testület még az 

önkormányzati választások elõtt meg kívánja rendezni az Idõsek Estje rendezvényt, 

akkor arról a döntést meg kell hoznia, az elõkészítéshez, szervezéshez rendelkezésre 

álló idõ rövidségére tekintettel. Amikor a 2010. évi önkormányzati rendezvényekrõl 

döntött a képviselõ-testület, akkor egyértelmûen az volt az álláspont, hogy még 

ennek a testületnek kell lebonyolítania az eseményt. A szóba jöhetõ idõpont szerinte, 

szeptember 18-a lehet. 

Elmondta, hogy a múlt évben 257 E Ft-ba került az ünnepség megrendezése. 

Tájékoztatta a képviselõ-testületet, hogy személyes illetve családi okok miatt, 

valószínû, hogy az esemény tervezett idõpontja elõtt, az eddig ki nem vett 

szabadságait tölti, így a szervezési feladatok másra kell, hogy háruljanak. 

Dudás Józsefné képviselõ hozzászólása során elmondta, hogy az Idõsek estjét 

mindenképp meg kell tartani, s arra a szeptember 18-i idõpont megfelelõ lehet. Ha a 

polgármester elfoglaltsága miatt nem tud az esemény lebonyolításában részt venni, 

akkor a feladatokat szét kell osztani a képviselõk között. 

Dr. Porczner Vilmos képviselõ szerint, a választást követõen az új testület még 

októberben megalakulhat, s így majd az dönthet a rendezvény megtartásáról, 

annak idõpontjáról. Elmondta, hogy 10 embert kérdezett meg a faluban ezzel 

kapcsoltban. 10-bõl 8 azt mondta, hogyha a falunapot nem rendezték meg, akkor 

az Idõsek Estjét sem kell. Legyen ilyen ünnepség, de nem elkapkodva, hanem a 

választások után. 

Bukovenszki Józsefné képviselõ  véleménye szerint, a választások elõtt le kell 

bonyolítani, szeptember 18-án az eseményt. Aki eddig el akart jönni eljött, aki nem 

akart, eddig sem jött el. A Juniális az árvízi helyzet miatt maradt el. 

Harangozó Anna képviselõ elmondta, hogy egyetért az esemény szeptemberi 

megrendezésével. Szívesen segít bármilyen szervezõ tevékenységben. 

Csora Tibor képviselõ elmondta, hogy az év elején, amikor még nem tudták, 

hogy mikor lesz a választás idõpontja, akkor is úgy döntöttek, hogy még ez a testület 

lesz a házigazdája ennek az eseménynek. 

Tinyó Ottó polgármester elmondta, hogy a maga részérõl nem kifejezetten 

támogatja az önkormányzati választások elõtt egy ilyen rendezvény lebonyolítását, 

hiszen az kétélû lehet. Lehet, hogy a lakosság pozitívan értékeli, de az is lehet, hogy 

nem. Ezt azonban mindenkinek, fõleg akik újra indulni akarnak, magának kell 

értékelnie. 

A képviselõ-testület 4 igen szavazattal 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot 

hozta: 
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6 0 /2 0 1 0 . ( V I I I . 1 0 . ) s zá mú K é p v i se lõ - t e s t ü l e t i  ha t á ro za t  

Tárgy: Idõsek estje rendezvény 

Szuhakálló Községi Önkormányzat képviselõ-testülete, 2010. 

szeptember 18-án, a Gárdonyi Géza Tagiskola tornatermében Idõsek 

Estje rendezvényt szervez, a község 62. életévét, 2010. december 31-

ig betöltõ lakosai számára, vendéglátással és mûsoros esttel. A 

rendezvény költségeit a képviselõ-testület az önkormányzat 

költségvetése terhére biztosítja. 

Felelõs: polgármester 

Határidõ: értelemszerûen 

 

 

Mivel más indítvány, javaslat, hozzászólás nem volt a polgármester a képviselõ-

testület ülését bezárta. 

k. m. f. 

 

 

Tinyó Ottó                   Dr. Herczeg Tibor 

polgármester                   jegyzõ 

                     címzetes fõjegyzõ 
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Borsod-Abaúj-Zemplén megye  SZUHAKÁLLÓ  község 

 

Szuhakálló Községi Önkormányzat 

Képviselõ-testülete 

2010. augusztus 10-én 

megtartott rendkívüli nyílt ülésének: 

a./ jegyzõkönyve, 

b./ tárgysorozata, 

c./ határozata: 58, 59, 60 

d./ rendelete:  

 

 

 

T Á R G Y S O R O Z A T : 

 

 

Npr. Napirend tárgya Elõterjesztõ Elõterjesztés 

módja 

Dr. Herczeg Tibor 
4. 

A Helyi Választási Bizottság tagjainak 

megválasztása � zárt ülés. jegyzõ szóban 

Tinyó Ottó 

5. 
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